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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012.
évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetéke s
minisztérium vezetőjéhez

„Mire fordítja a Kormány a baleseti adóból, népegészségügyi termékadóból é s
dohányipari vállalkozások egészségügyi hozzájárulásából származó bevételeket? ”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

A 2011-ben életbe lépett népegészségügyi termékadót – közismertebb nevén chipsadót –
bevezetése óta számos támadás érte és éri mind a mai napig. Míg egyesek a lakosság
egészségügyi állapotára gyakorolt hatását illetően szkeptikusak, mások a patriarcháli s
államvezetés egyik szimbólumaként azonosítják . A 2011 . évi CIII. törvény a
népegészségügyileg nem hasznos élelmiszerek fogyasztásának visszaszorítása és a z
egészséges táplálkozás el őmozdítása, valamint az egészségügyi szolgáltatások, különösen a
népegészségügyi célú programok finanszírozásának javítása érdekében jött létre . Bevezetés e
óta már elég idő eltelt ahhoz, hogy a valós hatásairól empirikus adatok fényében lehesse n
beszélni .

Egy 2014-es uniós tanulmány megállapítása szerint az élelmiszerekre kirótt különadó k
csökkenthetik ugyan az adóval sújtott termékek fogyasztását, de nem feltétlenül a célba vet t
összetevőkét, mint amilyen a cukor, a só és a zsír. A megadóztatott termékek fogyasztása
helyett a vásárlók inkább azokat a hasonló termékeket részesítik el őnyben, amelyek ne m
esnek az adó hatálya alá, vagy nincsenek olyan nagymértékben megadóztatva,



egészségesebben tehát nem táplálkozunk tő le. Jelentősen csökkenti azonban a helyi
mezőgazdaság és élelmiszeripar versenyképességét, különösen a kkv-k körében . Ennek
ellenére röppent fel idén márciusban a hír, hogy a KDNP kiszélesítené a különadóval sújtot t
termékek körét . A felvetést igazolni látszik, hogy a 2016-os költségvetés-tervezet 1 milliár d
421,6 millió forinttal több chipsadóból származó bevételre számít .

Mindezekre tekintettel várom Tisztelt Miniszter Úr válaszát az alábbi kérdéseimre :

Mi indokolja a népegészségügyi termékadóból származó bevétel növekedését a 2016 -
os költségvetés tervezetében?

Mire költi a Kormány a népegészségügyi termékadóból, a baleseti adóból és a
dohányipari vállalkozások egészségügyi hozzájárulásából befolyó összeget ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2015 . május 26 .

Tisztelettel :

Dr. Lukács László György

Jobbik Magyarországért Mozgalom
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